
Lokalrådsmøde den 14. januar 2019 hos Mads 
 
 
Deltagere: Ejvind, Lene, Vagn, Søren, Mads og Poul  
Afbud:  Bente, Frank 
 
 

1. Sidste referat. Møde, den 5. november 2018 
Ejvind kontakter Claus H. Thomsen for nærmere aftale om arrangement i 
forbindelse med indvielse af shelter. 
Udgifterne til opførelse af shelteret er opgjort og Ejvind har den 5. januar 2019 
indsendt regnskabet til Horsens Kommune. 
Ingen øvrige kommentarer til referatet. 
 

2. Talerør i Horsens Byråd 
Ejvind har kontaktet Jørgen Korshøj og forelagt ham 2 sager som vi gerne vil 
have at han følger op overfor Horsens Byråd / i aktuel afdeling i Horsens 
Kommune. 
De 2 aktuelle sager er: 
Ind – og udkørselsforhold fra Hovedgård til rute 433 
At kloakseparering og etablering af bassin til overfladevand kræver bortkørsel 
af mindst 1000 lastvognslæs jord igennem Hovedgård. 
Vagn undersøger ved Horsens Kommune, hvem vi kan kontakte vedr. evt. 
projekter i Hovedgård. 
 

3. Shelter 
Ejvind sørger for at shelteret bliver ”registreret” på følgende hjemmesider: 
Friluftsrådet, Naturstyrelsen, Shelter oversigt samt Horsens Kommune. 
 

4. Plan for byforskønnelse – Valg af Landskabsarkitekt 
Vi  har valgt Green Sustainable Landscape som samarbejdspartner for oplæg 
til byfornyelsesprojekter i Hovedgård. 
Ejvind kontakter GSL for accept og Jørgen Larsen for afslag, med tak for 
tilbud. 
 

5. Hovedgård Hallen 
Lene orienterede om planerne for det kommende halbyggeri. 
Ligeledes orienterede hun om at der p.t. mangler ca 3 mill DKK for at det 
komplette projekt kan gennemføres. Derfor planlægges der 
husstandsindsamling og indsamling blandt erhvervsdrivende og foreninger i 
Hovedgård og omegn. 
Det vurderes på et senere tidspunkt om Lokalrådet har mulighed for at yde en 
økonomisk støtte. 
 

6. Hjemmeside 
Den nye hjemmeside er i luften. 
Designet lever ikke op til vore forventninger. 
Vi forventer at der vil blive foretaget nogle ændringer. Hvis der ikke i løbet af 
nogen tid, er foretaget ændringer, vil vi fremsende forslag til konkrete 
forbedringer. 
Ejvind skriver henvendelse til ”udvalget” og forespørger om muligheder for 
annoncebanner på forsiden. 
På vor del af hjemmesiden vil der blive følgende tilføjet: 
Foreningsliste med kontaktperson for de, der har givet deres accept. 
Link til ”Byggegrunde til salg” 
Link til ”Boliger til leje” 
 



7. Generalforsamling / Årsmøde 
Generalforsamling / Årsmøde afholdes  

Mandag, den 18. marts kl 19.00    
Poul reserverer skolens festsal 
 
!!!!! Festsalen er optaget, så aulaen i den grønne fløj er reserveret. 
Fremover er det Teknisk Serviceleder Bo Theilmann Larsen 24761541 / 
bla@horsens.dk, der skal kontaktes for reservation af skolens lokaler. 
 
Program iht. vedtægterne. 
Derudover inviteres Sydøstjyllands Politi til ”Information om sikkerhed mv.” 
 
Forslag til ordstyrer er samme som sidste år, Christian Steffensen. 
Mads kontakter Christian. 
 

8. Tilflytter og bosætningsfilm 
Anders Boll har lavet præsentationsfilm for projektet med Hovedgård Hallen. 
Mads kontakter Anders Boll om han er interesseret i at lave en tilflytter – og 
bosætningsfilm her i foråret, på samme betingelser, som vi er blevet tilbudt af 
AD Media. 
Mads melder tilbage til Poul, senest fredag den 18.01.2019. 
Hvis AB ikke er interesseret giver Poul OK til AD Media. 
 

9. Status / Igangsættelse af Bypedel 
Bypedel projektet er igangsat pr 1. januar 2019. 
Søren har været i kontakt med Niels Aalund flere gange for levering af 
redskaber og afklaring omkring afholdelse af løbende udgifter til benzin, olie 
m.v. 
Søren har nu fået tilbagemelding om at han fremover skal kontakte Liselotte 
Nielsen, Horsens Kommune. 
Det er stadig vigtig at vi ved hvornår kommunen gør hvad. 
Lokalrådet forventer at Horsens Kommune afholder de udgifter der opstår i 
forbindelse med Bypedel ordningen. 
Der er stadig plads til flere ”bypedeller” hvis vi hører nogle der er 
interesserede. 
  

10. Forskønnelse af området ved Skovsøen, Vestergade 
Ejvind har kontaktet ejerne, som igen henviste til det firma som står for 
vedligeholdelsen af området. Ejvind har ligeledes været i kontakt med dette 
firma. 
Når projektet med byforskønnelse  sættes i gang, skal dette område 
”medtænkes”. 
 

11. Kontakt til Samn vedr. kloakseparering / regnvandsbassin 
Samn eller HM er velkommen til at kontakte Ejvind hvis de har informationer 
som de ønsker skal offentliggøres på vor hjemmeside. 
 

12. Økonomi 
Økonomien ser fornuftig ud. 
Som det ser ud på nuværende tidspunkt mister vi fremover vore 
annonceindtægter, da der på nuværende tidspunkt ikke er mulighed for 
annoncer på hjemmesiden (se pkt.6) 
Mads kontakter vor revisor Kaj Clemmensen vedr. revision af regnskabet i 
forbindelse med årsmødet. 
 

13. Hovedgård Erhverv 
Ejvind tager kontakt til Niels ved Valeur med henblik til at etablere kontakt til 
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erhvervsdrivende i Hovedgård.  
Vagn oplyste at Business Horsens dækker erhverv i Hovedgård, men ikke alle 
erhvervsdrivende i Hovedgård er medlem af Business Horsens. 
 

14. Råger 
Råger er stadig et meget stort problem i Tornbjergskoven. 
Ejvind har set at egernkasser kunne opsættes og egern vil så spise 
æggene….men egern spiser alle fugleæg. 
Vagn har undersøgt muligheder for at få brandvæsnet til at spule rederne ned, 
men der er ikke tryk nok på slangerne til at destruere rederne. 
Vagn har også ledt efter andre muligheder. 
Råger skal nævnes i årberetningen. 
 

15. ”Losseplads på Horsensvej” 
Ejvind retter henvendelse til Plan og Miljø vedr. Horsens Kommunes 
muligheder for at forhindre at der ophugges biler, motorcykler og opbevares 
andet miljøfarligt affald på private grunde. 
 

16. Forslag til Byrådsbehandling 
Ejvind har erfaret at man ved indsamling af 1000 underskrifter kan ”tvinge” et 
forslag til behandling på byrådets dagsorden. 
En mulighed kunne være forslag om en ny helhedsplan for Hovedgård. 
 

17. NERF Battle i Hallen i samarbejde med HIF 
Ejvind forslår at Lokalrådet arrangerer en eller anden event for at samle 
penge ind til Hovedgård Hallen. 
Forskellige muligheder skal undersøges, og det skal undersøges om det evt. 
skal være i samarbejde med en eller flere af de øvrige foreninger i byen. 
 

18. Næste møde 
Næste møde afholdes  
                          Mandag, den 18. februar kl 19.00 
hos Poul, Hovedgårdvej 3 
 
På dette møde er der focus på planlægning af Generalforsamling / Årsmøde. 
Annonce vedr Årsmøde skal indrykkes i Østjysk Avis den 27. februar. 
 

19. Eventuelt 
Ifølge Søren er Horsens Kommune i gang med at planlægge en hundeskov i 
Hovedgård. – Søren er blevet ringet op af Bo fra Horsens Kommune Plan og 
Miljø, som så ville kontakte Poul – men det er aldrig sket. 
Poul forsøger at kontakte Bo. 
Ejvind har modtaget forslag fra en borger omkring etablering af mere gadelys 
på stien imellem Tornbjerg og Fruenshave. 
Ejvind kontakter Horsens Kommune. 
Horsens Kommunes paragraf 17.4 udvalg for omegnsbyerne vil udsende et 
spørgeskema til alle borgere via E-Boks. 
For at sikre så stor respons som muligt informerer Ejvind på ”Hjælp hinanden 
i Hovedgård” når vi har modtaget spørgeskemaet. 
Der er Samby møde den 27. februar. Mødes afholdes formodentlig i 
Brædstrup. 
Ejvind og Poul deltager fra Hovedgård. 
Oversigt med indbyggertal i Samby byerne er vedhæftet i bilag. 
 

Hovedgård 16.01.2019 
P.G.Sondrup 

   


